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Protokół nr 24 

z obrad dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych 

w dniu 23.09.2020r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 13:10. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz. 713/ 

/Skład Rady Miejskiej niepełny-wynika z zrzeczenia się mandatu przez jednego  

z radnych/  

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Mateusz Łański oraz p. Henryk Szwochert. 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

9. Przyjecie informacji z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2020 roku. 

10. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020. 
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11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie. 

  

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XXIII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Obecnych 12 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych między sesjami. 

06.09.2020r. – Przewodnicząca RM wraz z radnymi RM w Więcborku uczestniczyła  

w obchodach upamiętniających ofiary cywilne spoczywające na cmentarzu w Karolewie. 

Kwiaty przy grobach składali wraz z Przewodniczącą RM: radna Beata Lida oraz radny 

Stanisław Piłka. 

12.09.2020r. – Przewodnicząca RM wraz z Radnymi RM w Więcborku: p. Natasza Ksobiak  

i p. Mateuszem Łańskim w obchodach 20-lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Wituni. 

21.09.2020r. – Przewodnicząca RM wspólnie z Burmistrzem Więcborka uczestniczyła  

w spotkaniu burmistrzów, Wójta oraz przewodniczących rad miejskich powiatu 

sępoleńskiego. Spotkanie odbyło się z inicjatywy Wójta gminy Sośno w Urzędzie Gminy 

Sosno i było poświęcone tematyce gospodarki odpadami tj. kosztom związanym  

z gospodarowaniem odpadami i sposobom utylizacji odpadów. 

22.09.2020r. – udział Przewodniczącej RM w posiedzeniu połączonych Komisji RM: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego, oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

03.09.2020r. – spotkanie z Dyrektorem Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  

w sprawie funkcjonowania systemu gospodarki odpadami na terenie gminy Więcbork. 

następnie Burmistrz uczestniczył w wideokonferencji ze Starostą Sępoleńskim  
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i samorządowcami powiatu sępoleńskiego w sprawie aktualnej sytuacji epidemicznej na 

terenie powiatu sępoleńskiego. 

05.09.2020r. – udział w dekoracji pucharowej zwycięzców Mistrzostw Polski w Motocrossie, 

odbytych na torze Plebanka. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu 

absolwentów Szkoły Podstawowej w Więcborku – w 50-leciu ukończenia tej szkoły. 

06.09.2020r. – udział we mszy św. oraz uroczystościach związanych z 81 rocznicą wybuchu 

II Wojny Światowej oraz powstaniem niemieckiego obozu zagłady w Karolewie, na 

cmentarzu ofiar cywilnych w Karolewie. Następnie wspólnie z członkami stowarzyszenia 

TKKKF „WODNIK” Burmistrz wziął udział w „Biegu Pamięci” Karolewo-Więcbork, 

którym oddano cześć pomordowanym w Karolewie w roku 1939 roku. 

07.09.2020r. – udział w kolejnym spotkaniu dotyczącym lokalnego partnerstwa na rzecz 

wody. Spotkanie odbyło się w Nadleśnictwie Runowo Krajeńskie. 

12.09.2020r. – udział w obchodach 20-lecia działalności Koła Gospodyń Wiejskich w Wituni. 

14.09.2020r. – udział w spotkaniu Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, dotyczącym 

przebudowy drogi gminnej 28 Stycznia w Więcborku oraz budowy drogi dojazdowej do 

mającej powstać stacji regazyfikacji. Spotkanie odbyło się w terenie. Obie drogi krzyżują się  

z droga wojewódzką nr 241w związku z czym w spotkaniu wzięli udział zarówno 

przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu, jak i przedstawiciele Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Bydgoszczy oraz projektanci dwóch przygotowywanych dokumentacji. Po 

burzliwej dyskusji udało się dojść do porozumienia, co dano wyraz w spisanym protokole 

uzgodnień. 

15.09.2020r. – udział w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Obywateli w Starostwie 

Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim. 

18.09.2020r. – udział w posiedzeniu Rady Decyzyjnej Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna i Pałuki”, w trakcie którego rozpatrzono protest złożony przez jednego 

z wnioskodawców oraz podjęto uchwały dotyczące podsumowania naboru wniosków. Tego 

samego dnia Burmistrz wziął udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Pęperzyn 

/miejsce: świetlica wiejska sołectwa Pęperzyn/. Natomiast Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski wziął tego dnia udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa 

Zakrzewek.  

21.09.2020r. – spotkanie z przedstawicielami Szpitala Powiatowego w Więcborku, zakładu 

pogrzebowego i Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, 

w sprawie sprawienia pogrzebu dzieci nienarodzonych. Pogrzeb poprzedzony mszą św., 

odbędzie się 15 października br. tego samego dnia, wspólnie z Przewodniczącą Rady 

miejskiej w Więcborku p. Anną Łańską, Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu 

dotyczącym funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, 

zorganizowanym przez Wójta Gminy Sośno. Uczestnikami spotkania byli burmistrzowie 

wraz z przewodniczącymi rad, terenu powiatu sępoleńskiego. 

 Rozwijając temat dotyczący spotkania Burmistrz wskazał, że problem dotyczący 

funkcjonowania gospodarki odpadami komunalnymi dotyczy nie tylko samorządu Gminy 

Więcbork, czy samorządów powiatu sępoleńskiego, ale generalnie samorządów w całym 

kraju. System gospodarki odpadami jest po prostu niewydolny i niewydolność ta obejmuje 

cały kraj. Gmina Sośno i ościenne gminy mierzą się z brakiem środków na 

zagospodarowanie odpadów komunalnych powstających na terenie danej gminy. Oznacza 
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to, że wpływy z opłat nie pokrywają systemu. Opłaty te dziś nie należą do niskich   

i ustalone są na najbardziej optymalnym poziomie przy założeniu pewnych konkretnych 

założeń w momencie ogłaszania przetargu. Przyczyny tego stanu są różne. Od wielu lat 

obserwowany jest wzrost ilości wytwarzanych odpadów. Gmina Więcbork przyjęła do 

przetargu wzrost ilości odpadów i tak też się stało. Jednakże najbardziej niepokojący jest 

fakt, na który samorządy nie mają wpływu, wzrost ceny odpadów komunalnych którą 

samorządy musza zapłacić na Regionalnych Instalacjach Odbioru Odpadów 

Komunalnych. Wprowadzono selektywną zbiórkę odpadów i od tej opcji nie ma odwrotu. 

Jednakże założono też, że taka forma zbiórki odpadów umożliwi sprzedaż 

wyselekcjonowanych frakcji, a wpływy z tego tytułu, zmniejszą koszty funkcjonowania 

systemu gospodarki odpadami w gminach. Niestety już w roku 2019 firmy, które 

wywoziły odpady komunalne segregowane do Instalacji, musiały płacić 10,00 zł za tonę. 

W roku 2020 ta stawka wzrosła z 10,00 zł do 100,00 zł za tonę tj. o 900%. Odpady 

niesegregowane w stosunku do roku 2019 wzrosły z 318,00 zł za tonę do 398,00 zł za 

tonę tj. o 25%. Odbiór tony odpadów wielkogabarytowych wzrósł z 400,00 zł na 648,00 zł 

tj. o 62%. Dodatkowo na RIPOK w Bladowie, gdzie do tej pory wywożone były 

wszystkie selektywnie zbierane odpady komunalne, wystąpiła awaria do odbioru odpadów 

selektywnie zbieranych. Gmina nie może przetrzymywać tych odpadów u siebie. Są 

oczywiście inne Instalacje i w tej chwili Gmina Więcbork korzysta z Instalacji w Złotowie 

i o ile powyżej wspominania była kwota 100,00 zł za odbiór  tony odpadów 

selektywnych, w Złotowie trzeba zapłacić już 475,00 zł. niewiadomo, jak będzie 

funkcjonował system po usunięciu awarii w Bladowie tj. czy RIPOK będzie nadal 

przyjmował te ilości odpadów selektywnych, które będą dostarczane z terenu gminy 

Więcbork.  Nie jest to takie oczywiste, gdyż już pojawiła się delikatna sugestia Zarządców 

tej Instalacji, o poszukiwaniu alternatywnych miejsc zrzutu odpadów z terenu gminy 

Więcbork. Jeżeli zmianie nie ulegnie system, który z założenia nałoży na producenta 

opakowań, obowiązku przyjęcia go z powrotem do ponownego jego zagospodarowania, 

gmina, czy samorządy w całym kraju, nie poradą sobie z problemem odpadów. Wizja 

wzrostu kosztów zagospodarowania odpadów, który nastąpił i który może jeszcze nastąpić 

sprawia, że realnym staje się fakt niemożności ich udźwignięcia. Pytanie, czy 

mieszkańców gmin będzie stać ponosić koszty zbiórki odpadów komunalnych? Należy też 

w tym miejscu przypomnieć, że założenia gospodarki odpadami są takie, że zebrana 

opłata powinna pokrywać koszty funkcjonowania systemu. Dziś analizując ilości 

odebranych odpadów komunalnych widać zdecydowane zmniejszenie ilości odpadów 

niesegregowanych na korzyść selektywnych. Zjawisko jest jak najbardziej pozytywne, ale 

należy zwrócić też uwagę, ze odpady nieselektywne wywożone są do Bladowa za 398,00 

zł, a selektywne odpady do Złotowa za 475,00 zł. Sytuacja jest niepokojąca, ale na 

bieżąco monitorowana zarówno na terenie naszej gminy. Z umiarkowanym optymizmem 

można powiedzieć, że do końca roku system gospodarki odpadami w Gminie Więcbork 

powinien się zamknąć w zabezpieczonej kwocie. Niemniej jednak, przystępując do 

przetargu na rok 2021, z dużym prawdopodobieństwem graniczącym z pewnością, trzeba 

będzie rozpatrzeć wzrost stawki odbioru odpadów.    

22.09.2020r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego, oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak stwierdził, że dziwi go to, że jeżeli opłata za odbiór odpadów wzrośnie 

to znajdą się chętni odbiorcy. Swego czasu, kiedy radni sugerowali odstawianie odpadów np. 
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do Bydgoszczy nie było takiej możliwości, bo Gmina przypisana była do konkretnych 

Instalacji, a teraz takich ograniczeń nie ma. Pytał też, czy wiadomo ile odbiór tony śmieci 

kosztuje w Bydgoszczy. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że nie orientuje się, jaka jest w tej chwili stawka 

odbioru odpadów w Bydgoszczy musiałby to sprawdzić. Prawda natomiast jest, że obecnie 

nie ma już w kwestii wywozu odpadów stałych pojęcia rejonizacji tj. przypisania do 

konkretnych Instalacji. Można obecnie wozić wszędzie, ale trzeba mieć na uwadze koszty 

transportu. Przywołana przez radnego spalarnia odpadów w Bydgoszczy nie jest 

zainteresowana  jakimkolwiek nowym dostawcą odpadów komunalnych. Te instalacje, które 

funkcjonują, zarówno spalarnia, jak i RIPOK-i są po prostu zawalone ilością odpadów 

komunalnych. Niektóre z nich już mają wyczerpany limit przyjmowanych odpadów.  

Radny Andrzej Wenda powiedział, że ustawodawca „zapędził samorządy w ślepy zaułek”. 

Narzucił pewne obowiązki, które samorządy muszą spełniać, chociażby zwiększając ilość 

wywozów odpadów zmieszanych, która obecnie jest nieadekwatna do ilości zbieranego 

odpadu. Z kolei konsument płaci podwójnie, raz kupując opakowany produkt, potem płacąc 

za jego odbiór. Kolejne podwyżki dla konsumenta – mieszkańca też do niczego nie będą 

prowadzić, gdyż dojdzie do sytuacji, że przerośnie to jego możliwości finansowe. 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę na inny istotny aspekt dotyczący finansowania 

gospodarki odpadowej. Wskazała, że według informacji, jakie dotarły od innych samorządów, 

niemożliwe jest dofinansowywanie części opłaty za odbiór odpadów z środków własnych 

Gminy. Samorządy, które w ten właśnie sposób chciały pomóc mieszkańcom, zostały ukarane 

przez Regionalne Izby Obrachunkowe za niegospodarność, a burmistrzom zarzucono 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Zatem nie ma prawnej możliwości dopłaty do 

śmieci, system musi się zamknąć w opłacie pobieranej od mieszkańców. Maksymalna stawka 

za odbiór odpadów, jaką narzucił ustawodawca, wynosi 36,00 zł. Przykład  Gminy Sosno 

pokazuje, że ta stawka niestety nie wystarczy do obsługi systemu. Póki co Gmina Więcbork 

jest w komfortowej sytuacji, bo przyjęta stawka pozwoli na zamknięcie systemu. Jednakże  

w perspektywie i ona i Rada Miejska stanie przed dylematem spięcia systemu. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 Wnioskowane przez radnego zabezpieczenie pomieszczeń w budynku internatu CKZiU  

w Więcborku dla osób oczekujących pomocy na bliżej nieokreślony czas jest przez 

prawnego właściciela niemożliwe do zrealizowania. Zgodnie ze stanowiskiem Starostwa 

Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, każde wynajęcie lokali w ww. obiekcie wymaga 

spisania stosownej odpłatnej umowy najmu. Należy tez wskazać, że Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku realizując program szeroko pojętej pomocy 

społecznej, posiada ofertę dla osób potrzebujących pomocy w różnych życiowych 

sytuacjach. Działania takie skierowane są do  określonych przepisami prawa grup 

społecznych. Niemniej funkcjonowanie tego typu programów, nie może wyłączać 

odpowiedzialności członków rodzin. Samorząd i jego instytucje mają obowiązek pomagać 

osobom naprawdę potrzebującym, a także często wykluczonym z różnych powodów.  

W związku z powyższym w przypadku zaistnienia sytuacji wymagającej interwencji lub 

pomocy OPS, takie działania zostaną podjęte. 
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 Sprawa dotycząca utrudnień dla mieszkańców Jelenia w związku z korzystaniem z drogi 

gminnej przez ciężki transport, została przekazana według właściwości kierownikowi 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

Zgodnie z poleceniem sytuacja ma zostać sprawdzona, . w ciągu miesiąca mają też zostać 

przedstawione możliwe rozwiązania zmierzające do ewentualnej likwidacji utrudnienia.   

/Odp. na interp. radnej B. Lidy/ 

 Nowy Plan  Urządzenia Lasu na lata 2020-2029, którego opracowanie przedłużyło 

procedurę dzierżawy-został opracowany i przedłożony nadleśnictwu. Obecnie 

przygotowywane jest przez pracownika Nadleśnictwa pismo wraz z załącznikami, które 

zostanie skierowane do Dyrektora Regionalnej Dyrekcji lasów Państwowych w Toruniu, 

w celu uzyskania zgody na dzierżawę (termin na odpowiedź – 30 dni). Przybliżony termin 

przedstawienia wzoru umowy dzierżawy orz negocjacji wysokości czynszu, przewidziany 

jest na październik br. Ponadto istnieje konieczność przywrócenia ruchu kołowego na 

drodze dojazdowej do jeziora. Powyższa procedura została wszczęta, a jej przebieg toczy 

się równocześnie z  procesem uzyskania zgody na dzierżawę terenu nad jeziorem 

Będkowskim w Pęperzynie. 

 Sprawa modernizacji świetlicy wiejskiej w Pęperzynie, polegająca na remoncie zaplecza 

socjalnego, podejmowana była wielokrotnie na zebraniach wiejskich sołectwa Pęperzyn. 

W związku z tym oczywiste jest dla Gminy Więcbork znaczenie tego przedsięwzięcia dla 

poprawy funkcjonowania ww. obiektu. Mimo starań nie udało się w tegorocznym planie 

finansowym Gminy Więcbork ująć tego zadania do realizacji. W projekcie budżetu na 

2021 rok Burmistrz zaproponuje Radzie Miejskiej w Więcborku wprowadzenie nowego 

zadania inwestycyjnego, polegającego na  przygotowaniu dokumentacji budowlanej wraz 

z niezbędnymi uzgodnieniami i pozwoleniami oraz kosztorysem na przebudowę świetlicy 

wiejskiej w Pęperzynie. Ze względu n wysokie koszty takiego przedsięwzięcia rozbudowa 

świetlicy wiejskiej w Pęperzynie, zostanie ostatecznie zrealizowana w momencie 

uzyskania dofinansowania takiej inwestycji ze środków zewnętrznych, o które będzie 

wnioskowała Gmina Więcbork. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania radnych 

1. Radna Brygida Migawa złożyła trzy interpelacje: 

 Pierwsza dotyczyła montażu progu zwalniającego na ulicy Dębowej w Sypniewie. 

 W kolejnej radna wnosiła o wycinkę dwóch drzew na ulicy 29 Stycznia w Sypniewie. 

 Ostatnia również dotyczyła wycinki dwóch drzew, znajdujących się na ulicy Strażackiej 

w Sypniewie, tuż przy placu zabaw. 

Ad.10 Informację z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2020 roku 

przedłożyła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

W związku z tym, że szczegółowa analiza przebiegu realizacji budżetu Gminy Więcbork za I 

półrocze 2020 roku, została przeprowadzona na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz 

posiedzeniu Komisji połączonych: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku, Skarbnik Gminy zapoznała radnych z uchwałą  

Nr 14/I/2020 Składu Orzekającego  Nr 1 w Bydgoszczy z dnia 22 września 2020r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonej przez Burmistrza Więcborka informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Więcbork z I półrocze 2020r. Skarbnik Gminy Więcbork 

przytoczyła fragmenty dotyczące najistotniejszych parametrów wykonania planu 
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finansowego. Informacja Burmistrza zaopiniowana została przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Bydgoszczy pozytywnie. 

Opinia RIO stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda odniósł się do kwoty zaległości w wysokości 5.000.000,00 zł, które 

pojawiły się w sprawozdaniu i tego, że one wzrastają. Zastanawiał się, czy wynika to z tego, 

że podatnicy czuja coraz większą niepewność finansową. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że tak, jak mówiła na posiedzeniu połączonych 

Komisji, przy omawianiu należności, najwyższe kwoty należności wymagalnych dotyczą 

Urzędu Miejskiego w Więcborku i Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku. W przypadku UM w Więcborku kwota ta na koniec półrocza 2020r. wynosi 

ponad 2.700.000,00 zł i do analogicznego okresu roku ubiegłego, kwota się zmniejszyła  

o 20.891,29 zł. na tą kwotę w znacznej mierze składają się zaległości z czynszów za 

komunalne lokale mieszkalne i użytkowe – kwota ponad 700.000,00 zł. Ponadto 700.000,00 

zł stanowi kwota zasadzonych na rzecz gminy wyrokiem sądowym od byłego pracownika 

BOOS w Więcborku. Resztę należności stanowią podatki i opłaty lokalne. Tendencja 

wzrostowa utrzymuje się w przypadku należności wymagalnych MGOPS w Więcborku – 

kwota ponad 2.596.000,00 zł (na koniec I półrocza 2020r), stanowi dług dłużników 

alimentacyjnych. Cała windykacja dotycząca tego właśnie długu prowadzona jest przez 

komornika. Skuteczność w ściąganiu bywa różna, a długów tych przybywa.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.11-12 Projekt uchwał finansowych Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020,  

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.64.2020 z dnia 14 września 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85504 o kwotę 17.900,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadań w ramach Programu „Dobry Start”. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010, §4110 i §4120. 

2. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.65.2020 z dnia 16 września 2020r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85502 o kwotę 100.574,00 zł z przeznaczeniem 

na wypłacenie świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na 

ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego oraz na wypłatę 

jednorazowego świadczenia w wysokości 4.000,00 zł wraz z kosztami obsługi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4010 i §4110. 

3. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016§6350 o kwotę 260.343,00 zł. 

Są to środki z Funduszu Dróg Samorządowych jako współfinansowanie budowy drogi 

gminnej ul. Runowska w miejscowości Witunia. W wyniku rozstrzygnięcia przetargu na 

wyłonienie wykonawcy i uzyskania niższej ceny wykonania zadania, wartość kosztów 

kwalifikowanych stanowiących podstawę dofinansowania zmniejszyła się. Zatem i ostateczna 

wysokość środków na ten cel z FDS wymaga 
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korekty. O wskazaną kwotę dofinansowania skorygowany został także plan wydatków 

inwestycyjnych na to zadanie. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75615§2680 o kwotę 4 193,00 zł w 

wyniku przekazanych środków stanowiących rekompensatę z WFOŚiGW w Toruniu 

utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością 

skarbu państwa, gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód 

powierzchniowych oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

5. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku  

z podpisaniem aneksu nr 3 do umowy partnerskiej z Województwem Kujawsko-Pomorskim 

na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”. Zadanie to 

miało jest dofinansowane z budżetu UE. Po stronie dochodów w rozdziale 75095 §6257 

zmniejsza się plan o kwotę 30.750,00 zł, natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 

36.150,00 zł (§6057 i §6059). Aneks wynika z konieczności wydłużenia na następny rok 

realizacji wydatków majątkowych z uwagi na ograniczenia jakie pojawiły się w związku z 

epidemią COVID-19. Łączna kwota wydatków majątkowych zaplanowanych do poniesienia 

w 2021r. wynieść ma około 57.800,00 zł. Jednocześnie na podstawie aneksu nr 2 do umowy 

dotacyjnej z Woj. Kujawsko-Pomorskim zwiększyła się o środki niewykorzystane w ur. 

(482,00 zł) kwota dotacji na realizację wydatków bieżących w projekcie tj. na działania 

promocyjne i zarządzanie projektem. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 60016§0840 o kwotę 83,00 zł (wpływy dochodów ze sprzedaży złomu drogowego), 

 60016§0970 o kwotę 6.696,00 zł (wpływy ze zwrotu do producenta palet euro jakie były 

zakupione wraz z kostką betonową), 

 70005§0550 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z opłaty z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości), 

 70005§0920 o kwotę 500,00 zł (wpływy z wpływy z odsetek od zaległości w płatnościach 

z tytułu korzystania z mienia gminnego), 

 75023§0830 o kwotę 430,00 zł (wpływy za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny 

punkt pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa), 

 75023§0970 o kwotę 400,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń 

z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 75615§0910 o kwotę 647,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 75616§0360 o kwotę 760,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75616§0500 o kwotę 44.500,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), - 

75618§0590 o kwotę 3,00 zł (wpływy z opłaty za koncesję za poszukiwanie  

i rozpoznawanie złóż ropy naftowej i gazu ziemnego), 

 75618§0920 o kwotę 5,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości w zapłacie opłaty 

eksploatacyjnej), 

 75814§0940 o kwotę 63,00 zł (wpływy z opłaty produktowej za lata 2011 - 2013), 

 80101§0750 o kwotę 1.100,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 80101§0940 o kwotę 652,00 zł i 80104§0940 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z rozliczeń  

z lat ubiegłych – zwrot nienależnie pobranego wynagrodzenia), 

 85202§0970 o kwotę 300,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85502§2360 o kwotę 3.200,00 zł i 85503§2360 o kwotę 0,50 zł (dochody JST związane  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 90019§0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska), 
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 90026§0910 o kwotę 1.600,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

 92109§0840 o kwotę 163,00 zł (wpływy dochodów ze sprzedaży zdemontowanego piec  

w świetlicy), 

 92695§0830 o kwotę 5.300,00 zł (wpływy z tytułu usług najmu sprzętu wodnego, pola 

namiotowego i za usługi korzystania z zaplecza sanitarnego na plaży miejskiej  

w Więcborku), 

 92695§0970 o kwotę 1.000,00 zł (odpłatność za udostępnienie gminnego terenu przy 

budowie placu zabaw) Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu finansowego. 

7. W rozdziale 60016 dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

 w §4210 zwiększa się plan o kwotę 17.513,50 zł na sfinansowanie zakupu materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg gminnych, 

 w §4300 zwiększa się plan o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

koparko ładowarki w celu załadunku materiałów drogowych, 

 w §6050 zwiększa się plan o kwotę 28.000,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa chodnika  

w Sypniewie” na zakup materiałów drogowych na podbudowę chodnika oraz usług 

koparko-ładowarką, 

 w §6050 zwiększa się plan o kwotę 6.000,00 zł w zadaniu pn.: ”Budowa chodnika przy ul. 

Kwiatowej i Szkolnej w Sypniewie” na zakup materiałów drogowych na podbudowę 

chodnika oraz usług koparko-ładowarką. 

8. W rozdziale 75085, dziale 801 i 854 dokonano zmian w planach finansowych placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

9. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 85504 §4170  

i §4300 a rozdziałem 85117 §4330 o łączną kwotę 7.000,00 zł. Zmiany spowodowane są 

koniecznością opłaty za wyżywienie i zakwaterowanie dziecka (obecnie przebywającego  

w placówce opiekuńczo-wychowawczej) skierowanego przez Sąd Rejonowy w Tucholi do 

Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego Psychiatrycznego dla Dzieci i Młodzieży  

w Zbrosławicach. Z aktu urodzenia dziecka wynika, że urodziło się w Więcborku. Zgodnie  

z art.18 ust.4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej 

finansowanych ze środków publicznych, w przypadku dziecka pozbawionego opieki  

i wychowania rodziców umieszczonego w zakładzie opiekuńczo-leczniczym, w zakładzie 

pielęgnacyjno opiekuńczym lub w zakładzie rehabilitacji leczniczej przez sąd, gmina 

właściwa ze względu na miejsce urodzenia dziecka jest obowiązana do współfinansowania 

opłaty za wyżywienie i zakwaterowanie dziecka. 

10. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, zarówno  

w części dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku oraz Klubu 

Samopomocy „Domek” w Więcborku o łączną kwotę 29.101,00 zł, w związku  

z koniecznością zabezpieczenia środków finansowych na: zakup wyposażenia, energii 

cieplnej, usługi remontowe w zakresie naprawy windy i malowania pomieszczeń, usługę 

transportową i gastronomiczną, szkolenia dla pracowników. 

11. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

 w Sołectwie Nowy Dwór na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

26.08.2020r.dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 90004 §4210 (-500,00 zł), 

92195 §4300 (-3.500,00) i 92195 §4210 (-1.000,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie  

z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej wysokości 4.000,00 zł na zakup 

materiałów do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie i 1.000,00 zł na zakup materiałów 

na remont altanki na placu zabaw, 

 w Sołectwie Pęperzyn na mocy uchwały nr 1/2020 zebrania wiejskiego z dnia 

23.07.2020r. 
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dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92109 §4210 (-2.000,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w kwocie 2.000,00 zł na zakup kosy 

spalinowej, paliwa i narzędzi do pielęgnacji terenów zielonych w sołectwie. 

12. W zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie” 

zwiększa się plan finansowy o kwotę 18.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonane nowego 

przyłącza wodociągowego do budynku. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 12 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany w WPF dotyczą danych za 2020r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto zmniejsza się zaplanowany deficyt, który wynosił 

4.000.000,00 zł o kwotę 1.000.000,00 zł. Aktualnie deficyt wynosi 3.000.000,00 zł. 

zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości przychodów. Przychody po 

zmianach wynoszą 4.341.499,52 zł. na wartość przychodów finansujących deficyt składa się 

nadwyżka budżetowa z roku 2016 (11.682,48 zł), 2017r. (1.437.204,06) oraz nadwyżka  

z 2018r. (148.121,46), a także środki, o których mówi art.217 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009r. o finansach publicznych w wysokości 1.402.992,00 zł. (1.370.792,00 zł to 

środki z FDS i 32.200,00 zł to niewydatkowane w ur. Środki pochodzące z opłat za wydanie 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych). Pozostała kwota nadwyżki z 2018r. finansuj 

rozchody roku 2020 (1.341.499,52 zł) i rozchody roku 2021 (631.119,23). Wprowadzenie 

zmiany umożliwiły rezygnację z planowanego do zaciągnięcia kredytu w kwocie 

2.014.203,72 zł). W związku z tym korekty wymagały kwoty dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz kwoty długu w dalszej części WPF, aby spełnić warunki 

określone w § 5 niniejszej uchwały. Ponadto, w załączniku przedsięwzięć zaktualizowane 

zostały limity wydatków na 2020r. w następujących zadaniach: 

 Infostrada Pomorza i Kujaw, 

 Budowa drogi gminnej ul. Runowska w miejscowości Witunia, 

 Przebudowa Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie, 
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Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie gminy Więcbork, limit na 2020r. 

został zniesiony i realizacja zadnia zaplanowana została na rok 2021.Wprowadzenie zmian  

w budżecie na rok 2020 w okresie od ostatniej aktualizacji WPF wymusiło potrzebę korekty 

danych na lata 2020-2021 w zakresie dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych na 

programy i projekty lub zadnia finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust. 

1 pkt 2i3 ustawy o finansach publicznych. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku- pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Obecnych 12 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.13 Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Stanisław Wegner mówił o kwestii bezdomności w Więcborku i potrzebie 

zabezpieczenia lokali dla osób potrzebujących. Pytał, jakie Gmina Więcbork ma możliwości  

w tym zakresie. 

Radna Dorota Wnuk pytała, czy wpłynęła już jakaś odpowiedź z Zarządu Dróg 

Powiatowych na jej interpelację złożoną na sesji w dniu 27 maja 2020r. odnośnie 

porządkowania poboczy dróg. Poza tym pytała, czy wiadomo dlaczego prace te rozpoczęto  

i przerwano. 

Radny Jan Antczak zapytał, czy aktualna jest deklaracja Burmistrza w sprawie wsparcia 

finansowego inwestycji drogowych wykonywanych w sołectwach w ramach środków  

z Funduszu Sołeckiego. Czy jeżeli w przyszłym roku planuje 30.000,00 zł przeznaczyć na 

inwestycje drogową, może liczyć na 50% wsparcie ze środków Gminy Więcbork. Poza tym 

sołectwo zabezpieczyło środki na remont świetlicy wiejskiej, zatem czy i w tym przypadku 

powyższa zasada będzie obowiązywała. 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego odpowiedział: 
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 Na liście oczekujących na lokal komunalny, są również osoby mające status osób 

bezdomnych. Natomiast zasób mieszkaniowy jest bardzo ograniczony. Zwolnienie lokalu 

komunalnego następuje najczęściej poprzez śmierć najemcy, który takowy lokal miał 

przydzielony. Na każdym z posiedzeń Społecznej Komisji Mieszkaniowej analizowana 

jest lista osób oczekujących, a przy okazji wiele innych czynników. Radny 

prawdopodobnie rozmawiał z tą sama osobą, z która on rozmawiał i która groziła mu 

pójściem ze sprawą do „Wiadomości Krajeńskich”, kiedy zostanie załatwiona negatywnie. 

Rozpatrując wnioski osób bezdomnych, bierze pod uwagę przyczynę tego stanu. Mając do 

wyboru przydział lokalu osobie bezdomnej, której przyczynę bezdomności zna i młoda 

kobietę, która ma dzieci i mieszka u rodziców, gdzie występuje problem alkoholowy, 

przemoc i nie ma warunków do normalnego funkcjonowania, to w pierwszej kolejności 

zdecydowanie będzie starał się pomóc tej kobiecie i jej dzieciom zmienić warunki bytowe. 

Przyznając lokale komunalne, często przychodzi się mierzyć z zdecydowanym oporem 

mieszkańców domów, w których te lokale się znajdują. Bowiem osoby, które otrzymują 

przydział nie zawsze cieszą się nieposzlakowaną opinią i uznawani są za dobrych 

obywateli. Niestety na liście oczekujących i takie osoby się znajdują i niejednokrotnie  

z wielka obawą i wątpliwościami taką niełatwa decyzję o przydziale trzeba podjąć. 

 Niestety do dnia dzisiejszego nie wpłynęła odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych  

w sprawie porządkowania poboczy.  W dniu kolejnym będzie na spotkaniu w Sępólnie  

i wówczas przypomni o sprawie. 

 Od początku deklarował, że jeżeli w funduszach sołeckich znajdą się pieniądze na drogi  

i polepszenie infrastruktury drogowej, Gmina dołoży 50% tych środków i dodatkowo 

pomoc w postaci robocizny i sprzętu. Uzgodniono ze Skarbnik, że pomimo, iż 

dofinansowanie następuje w trakcie roku budżetowego i tych środków trzeba szukać  

w planie finansowym, podtrzymuje się wcześniej złożoną deklarację. 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady dwudziestej czwartej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                /-/    mgr Anna Łańska 

 


